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Tidig premiär på snö blev det för 10 ungdomar och 5 ledare på skidläger 
i Orsa Grönklitt. Läs mer på sidan 5.
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Redaktörens och ledarens sida

Kampens redaktion består av: Göran Svenson, Elin Rindstig, Stina Lind och David Svenson. 
Material skickas med fördel till redaktören på ordf@sokviljan.se.

Alla medlemmar 
med familjer 
samt sponsorer 
och supportrar 
tillönskas 
God Jul och 
Gott Nytt År!

I det här numret av Kampen 
minns vi Rune Lord som gick 
bort den 24 november. För min 
generation har Rune ”alltid 
funnits” på något sätt. Han lärde 
oss 50-talister att orientera, vi 
fi ck lära oss kurvorientering 
genom ”potatistricket”. Rune 
har gjort enormt mycket för 
Viljan men det mest bestående 
minnet av hans gärning är 
nog klubbstugan som han 
utvecklade från ett torp till en 
fullvärdig klubbanläggning.
Julen står för dörren, vi 
veteraner avslutade nyss OL-
säsongen och skidåkarna har 
varit på läger i Orsa, som 
Emma berättar om. Utanför 
fönstret är det i skrivande stund 
lite vitt så det ser lovande ut för 
den kommande skidsäsongen. 

Årets två stora händelser 
i klubben under 2019 blir 
75-årsfesten i januari, 
se inbjudan och en kort 
historik på sidan 7, och 
ungdoms-SM i september 
där tävlingsledare Åsa 
berättar om planerna och 
organisationen. Inför 
årsfesten fi nns det möjlighet 
att nominera till utmärkelsen 
Årets Viljan senast den 15 
januari. Samma dag ska 
för övrigt alla handlingar 
vara klara inför årsmötet, 
dvs budget, årsberättelse 
och verksamhetsplan för 
sektioner, kommittéer och 
hela föreningen.

Göran 2 redogör för den 
stundande och efterlängtade 
utbyggnaden av damernas 
dusch och omklädningsrum 
samt ny avloppsinfi ltration. 
Vidare sammanfattar Tord årets 
Hittaut och blickar fram mot 
nästa år som får ett liknande 
upplägg som 2018.
Maria, som fi ck utmärkelsen 
Årets kvinnliga ungdomsledare 
i kommunen – GRATTIS! – 
berättar om det mycket lyckade 
Smålandslägret som klubben 
med gemensamma krafter 
genomförde i november.
Vidare blir det bilder 
från tävlingar, såsom 
S m å l a n d s k a v l e n , 
klubbmästerskapet, DM 
ultralång, DM MTB-O, 
Daladubbeln och Helg Utan Älg 

(tack till gästkrönikören Karin 
på Gotland!). Veteranerna, som 
vandrar troget varje torsdag, 
har sin givna plats. Slutligen 
har vi extra många jubilarer 
denna gång. Inte mindre än nio 
medlemmar som fyller 70 år 
och fyra som fyller 10. Därför 
är jubilarsidan utökad till sidan 
3. Grattis allihopa!
Kampens första nummer 2019 
kommer ut i slutet av mars och 
vill du bidra med något så får 
du tipsa eller skicka till ordf@
sokviljan.se senast 12 mars.
/Göran
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Sponsring - Årets Viljan - OBN - 
Klädshop - Fler jubilarer

Nominera till 
Årets Viljan 2018
Du kan själv före-
slå en kandidat till 
utmärkelsen årets 
Viljan. Skriv gärna 
en motivering på 
en medlem som 
gjort något speci-
ellt i klubbarbetet, 
på tävlingar eller 
på annat sätt. 
Förslag mejlas till 
post@sokviljan.se 
senast 15 januari. 
Priset delas ut på 
75-årsfesten den 
26 januari.

Webshopen
Viljans webshop 
för klubbkläder 
planeras öppnas 
i början av febru-
ari och är öppen i 
2 veckor. Tanken 
är då att beställ-
da kläder skall 
levereras i början 
på april då vårsä-
songen börjar.

OBN (Oskars-
hamn By Night) 
2018/19:
18/12 Stugan
15/1 Rödsle
30/1 Norra skolan
13/2 Gröndal
6/3 Havslätt

Sponsringsarbete – vi 
behöver din hjälp
Som många vet fi nansieras 
klubbens verksamhet delvis av 
sponsrade medel d.v.s. företag 
som stöttar med pengar, 
material, priser mm. Det är 
både stora och små företag som 
stöttar oss och möjliggör att vi 
kan bl.a. betala startavgifter för 
ungdomarna, ordna bussresor, 
bekosta material för underhåll 
av klubbstugan mm.
Nästa år kommer klubben att 
arrangera USM och Hittaut. 
Detta innebär att vi utöver 
ordinarie sponsring till 
klubbens verksamhet behöver 
få ytterligare medel/hjälp av 
fl era företag/institutioner som 

vill bli samarbetspartners. Det 
behöver inte vara bara pengar 
utan det kan vara till exempel 
priser eller material som 
kan användas vid tävlingar 
eller andra aktiviteter såsom 

Forts på sidan 17

4 X 70 år 
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Till minne av Rune Lord

Rune Lord, en av SOK Viljans 
verkliga stöttepelare, avled den 
24 november efter en kort tids 
sjukdom. Han lämnar sin familj 
och många Viljankamrater 
i sorg och saknad. Runes 
betydelse och verksamhet för 
SOK Viljan har varit mycket 
omfattande, han lämnar ett 
stort tomrum efter sig. Rune 
blev 87 år.
Rune föddes och växte upp 
i Norrby i en syskonskara 
om 3, Rune och två yngre 
systrar. Föräldrarna drev en 
handelsträdgård. Efter skolan 
deltog Rune i familjens 
verksamhet. Senare arbetade 
han på Be-Ge karosserifabrik. 
Därefter övergick han till 
byggnadsverksamheten och 
arbetade som snickare. 
Rune anslöt sig till SOK 
Viljan i början av 50-talet, 
som gångare och orienterare 
och det sistnämnda blev hans 
huvudidrott under många 
år, ända upp i 80-årsåldern. 
Han var klubbens främste 
orienterare på 50- och 60-talen 
och var uttagen att springa SM 
en gång men fi ck lämna återbud 
p g a militärtjänstgöring. Han 
nådde många framgångar, 
bland annat två DM-guld i 
nattorientering och två i stafett. 
Han engagerade sig också som 
ledare för nybörjarkurser. I de 
tidigaste kurserna användes 
generalstabens karta i skala 
1:100 000. Vid denna tid var 
inlärningen för nya orienterare 
avståndsmätning mellan 
kontrollerna, kompassgång 
och stegräkning. Han var 

även med i tidens början med 
kurvkarta. Det fi nns ett antal 
klubbmedlemmar som fi ck 
sin orienteringsutbildning 
på Kikeboskolan genom 
Rune. En banbrytande 
metod var när man lärde 
sig höjdkurvornas funktion 
genom genomskärningen 
av en potatis, en metod som 
fortfarande används vid 
orienteringsutbildning för 
idrottslärare.
Viljan förvärvade torpet 
Linghem 1952. Det fungerade 
som utfl yktsmål, stugan 
var planerad som en vanlig 
Smålandsstuga. En kvist, kök, 
en kammare och ett större rum. 
Vid denna tid var gemensam 
träningskväll måndagar med 
samling vid Idrottspaviljongen. 
Träningsrunda, dusch och 
bastu med efterföljande fi ka 
på café. Dock endast herrar, 
delade omklädningsrum 
saknades. Åren gick och Rune 
var drivande och hade idéer. 
Stugan måste kunna användas 
för total verksamhet. 1970 
påbörjades en tillbyggnad med 
omklädningsrum, dusch och 

bastu för både damer och herrar. 
Det fanns bland medlemmarna 
fl era med anknytning 
till byggverksamheten, 
alla yrkeskategorier var 
representerade. Detta medförde 
att Viljan fi ck god hjälp av 
entreprenörer för bygg och 
installationer med sponsrade 
materialinköp. Detta inklusive 
bidrag från kommunen och 
Riksidrottsförbundet räckte 
till för att fi nansiera den första 
tillbyggnaden. Utformningen 
anpassades till viss del efter 
de byggnadsmaterial som 
tillkommit klubben. Rune 
hade ständiga visioner. Den 
ursprungliga stugan byggdes 
om till ett stort rum med öppen 
spis och ett pentry. Gemensam 
träningskväll blev tisdagar. 
Damer och herrar kunde träna 
samtidigt, samt efterföljande 
fi ka, alla samlades i stugan. 
Förbättringarna fortsatte med 
till- och ombyggnader under 
åren 1970-2002. Därutöver 
uppfördes en nybyggnad för 
skotergarage, stort förråd och 
vedbod.
För allt detta har Rune varit en 
drivande kraft och entusiasmerat 
klubbmedlemmarna till 
gemensam verksamhet. Hela 
familjen Lord har varit oerhört 
engagerad i klubben. Rune 
och hans hustru Gunvor har 
under fl era år tillsett att allt 
har fungerat i stugan. Alla 
persedlar och förnödenheter 
för skötsel och fi kastunder har 
Rune och Gunvor fi xat.

Forts på sidan 9
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Skidläger i Orsa

Allt började med att vi skickade 
in ett bidrag till en tävling 
som svenska skidförbundet 
anordnat. Vi vann och efter det 
så har vi tränat med Tonna hela 
hösten så att vi skulle vara väl 
förberedda. Den 29 november 
kl 07:00 åkte bussarna från 
arenan med Orsa som mål. Vi 
hade det kul i bussarna och 
resan gick snabbt och smidigt. 
När vi kom fram så packade vi 
in våra grejer i två olika stugor. 
Vi bodde fem ungdomar och 
några ledare i varje stuga.
Efter god soppa åkte vi till 
skidspåret för att äntligen få 
känna på glidet. Glada åkte 
vi tillbaka till stugorna och 
tömde oboy burken till Svens 

stora förtret! På fredagen 
efter grötfrukosten var det 
teknikträning i klassisk stil. 
Trots bristande fäste, dimmigt 
väder och mycket folk var det 
roligt ändå. Eftermiddagen 
ägnades åt ett lyckat besök i 
rovdjursparken. Vi såg järv, 
varg, isbjörn och lodjur m m 
på nära håll. På kvällen hade 
vi skidlek på den stora stadion 
som innehöll bland annat 
rugby och stafetter. Efter en 
god tacomåltid sov vi gott. 
Lördagen startade med Storm 
(julkalendern) innan dagens 
träningar drog igång. Dagen 
avslutades med en god och 
skrattfull middag på värdshuset 
och innan vi skulle gå och 

lägga oss hann Emil K trilla 
ner från trappan. Sista dagen 
var vi slitna men vi körde ändå 
ett träningspass innan vi åkte 
hem. Vi ungdomar är väldigt 
nöjda med lägret och vill tacka 
alla som gjorde lägret möjligt.
/Emma Rindstig

Boktips
Emmeli Tyrberg, f ö en 
av jubilarerna i detta 
nummer, har skrivit en 
bok som heter ”Inte 
bara vanligt vatten”. 
Det är en barn- och 
ungdomsbok för åldern 
9-14 år.
Boken kommer att 
fi nnas till försäljning i 

klubbstugan.
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Nu bygger vi ut - igen!

Större utrymmen för 
damerna

Det har talats om behovet 
av större omklädnings- och 
duschutrymmen för damerna. 
I gubbhörnan i Viljans stuga 
en söndagsförmiddag i 
maj pratades det om detta. 
Rune tog fram en gammal 
ritning från 1976, som 
omfattade en tillbyggnad för 
nuvarande herravdelning.

Det pratades och pekades 
på ritningen av ett antal 
gubbar angående denna 
tillbyggnad. Det var tre vg 
Rune, Mille och Göran 2, en 
äg Roland och en yg Göran 
1. Efter tillbyggnaden 1976 
omdisponerades sanitetsdelen. 
Del av damernas avdelning 
blev entré till herrarnas och f 
d herravdelningen med viss 
omdisponering övertogs av 
damerna. När gubbarna pratat 
färdigt och kaff et var urdrucket 
fanns en tanke om tillbyggnad. 
På måndagseftermiddagen 
hade Rune en skiss klar. Han 
tog då kontakt med Anna 
och Maria, vissa synpunkter 
framfördes och de förankrade 
förslaget bland del av övriga 
damer.

Efter revidering av befi ntligt 
ritningsunderlag presenterade 
Rune och Göran 2 förslaget 
för styrelsen den 6 juni. Med 
tillbyggnaden på 14 m2 samt 
viss ombyggnad blir såväl 
damernas omklädningsrum 
som duschrum och bastu 

större. Jerry, äo, och Göran 
2 fi ck i uppdrag att arbeta 
vidare förslaget med kalkyler 
och budget, samt upprätta 
ansökningar för ekonomiskt 
stöd. Detta påbörjades efter 
semestern. Med hjälp av 
entreprenörer för bygg, 
installationer, ytskikt och mattor 
samt målning sammanställdes 
en totalbudget för projektet. 
Den totala budgeten uppgår till 
366 000 kronor.

Sista veckan i augusti 
skickades ansökan in till 
Riksidrottsförbundet. Därefter 
har ansökan även sänts in till 
kommunen och Allmänna 
Arvsfonden. I ansökningarna 
redovisas planerad 
fi nansiering med samlade 
bidragsansökningar, eget 
kapital och eget arbete. Det egna 
arbetet får vi värdera till 100:-/
tim, detta för att motverka s k 
glädjekalkyler. Kalkyler med 
för högt värderat eget arbete 
kan leda till att det saknas 
pengar för färdigställandet. 
Därav den relativt höga 
egna kontantinsatsen.

För att uppföra stommen 
planeras att anlita ett 
byggföretag. Det är inte helt 
okomplicerat, då en yttervägg 
ska rivas och en stålbalk ska 
monteras för bärande av taket. 
Invändigt arbete med isolering 
och montering av skivor samt 
målning planeras som eget 
arbete.

Riksidrottsförbundet beviljade 

75 000 kronor i bidrag till 
bygget och Oskarshamns 
kommun lika mycket medan 
vi fi ck avslag från Allmänna 
Arvsfonden. Efter detta ska vi 
sammanställa fi nansieringen 
och se vad egna insatsen blir 
i form av ekonomiska medel 
och eget arbete. Därefter kan 
vi rekvirera beviljade medel 
från respektive bidragsgivare. 
Byggstart är planerat till 
senvintern, då behovet av 
omklädningsdelen är mindre.

Nu återstår bara att upprätta 
k o n s t r u k t i o n s r i t n i n g a r 
för rivning och avväxling 
av befi ntlig yttervägg för 
tillbyggnaden. Med detta ser vi 
fram mot en ny damavdelning 
inför sommaren 2019.

Sedan detta skrevs har vi nåtts 
av beskedet att Rune Lord har 
gått ur tiden. Våra tankar går 
till de anhöriga.

Hälsningar till klubbens alla 
damer från oss vg, äg, yg samt 
äo, genom Göran 2.

Ny avloppsinfi ltration

Befi ntlig avloppsanläggning 
med 3-kammarbrunn och 
utlopp i stenkista är ej längre 
godkänd av kommunen.

En ny avloppsanläggning 
måste därmed anläggas, 
senast sommaren 2020.
Den befi ntliga 

Forts på sidan 7
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Viljan fyller 75 - Inbjudan till fest

Orienterarna i Oskarshamn tillhörde på 30- och 40-talen Gröndals AIS, Jungner och 
Oskarshamns SK. Den 9 december 1943 samlades man på Stahres café för att bilda en 
specialklubb för skidor och orientering och den fi ck namnet SOK Viljan. Klubbens förste 
ordförande hette Åke Rehnberg. Man arrangerade sin första orienteringstävling i augusti 
1944 i närheten av Mörlunda.
Läs gärna Anders Rotvikers artikel i Kampen nr 2-2013 om orienteringens utveckling i 
Oskarshamn från tidigt 1930-tal och 20 år framåt.
Vi fi rar Viljans 75 år med en fest i Be-Ge-hallen i Ernemar lördag den 26 januari. Se inbjudan 
här nedan.

3-kammarbrunnen kommer 
att behållas men kompletteras 
med avledningsrör med 
fördelningsbrunn och 
fördelningsrör i en ny 
infi ltrationsbädd av grus. Detta 
medför att avloppsvattnet 
från 3-kammarbrunnen 
kommer att infi ltreras på 
ett mer miljömässigt sätt. 
Anläggningen skall byggas i 
terrängen öster om parkeringen. 
Hänsyn kommer att tas till 
gamla tiders nyttjande av 
tidigare jordbrukares mark. 
Efter höstens avverkningar 
kan man ana att det inte alltid 
varit en skogsbevuxen yta.

Sylve Rindstig, även han vg, 
har markerat en yta där det 
växer Tvåblad, Listera ovata, 
en sällsynt orkidé. Sylve 
berättar om sina tidiga minnen, 
samt vad de äldre omtalat, 
att detta har varit en gammal 
betesäng. Vi ska värna om 
naturen och placeringen av nya 
infi ltrations-bädden ska ske 
med anpassning till detta. 

Klubben kommer även att 
söka bidrag till fi nansiering av 

Forts från sidan 6

Forts på sidan 9
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Hittaut Oskarshamn 2018

Så har SOK Viljan avslutat 
andra året med hittaut. I år har 
checkpoints varit utplacerade 
i och omkring Oskarshamn 
och det nykarterade området 
i Påskallavik och Vånevik. 
Kartan har Tony Lövdahl 
ritat och klubben har fått ett 
nytt område för träningar. 
Både ungdomsträning och 
veteranorientering har 
arrangerats på den nya kartan 
under året.

Checkpointsplaceringarna har 
Leif Carlsson ansvarat för med 
hjälp av Stefan Carlsson. De har 
gjort ett fantastiskt arbete och 
vi har fått många kommentarer 
om bra placeringar från 
deltagarna. Samarbetspartners 
har i år precis som förra året 
Heiko Maass och Hans-Göran 
Johansson stått för. De har 
under året signerat upp 21 
olika samarbetspartners. Dock 
har vi under året haft otur med 
våra partners, först meddelade 
Hotell Ett att de lägger ner, 
vilket innebar en förändring 
vad gäller priser. Och så i 
somras gick Wirséns i konkurs. 
Wirséns var en av tre huvud 
partners och stod för en stor del 
av årets priser. Detta innebar 
att klubben fi ck bekosta priser 
själva i form av 3 stycken 
cyklar vid slututlottningen.

Göran Svenson har ansvarat 
för marknadsföring och 
håller kontakten med vår 
mediapartner Oskarshamns 
Tidningen. Göran har 
också fi xat med utskick av 
månadsbrev och varit med 
tillsammans med många andra 
när vi träff at deltagare på t ex 
Tolvskillingsmarken.
Utfallet deltagarmässigt blev 
något bättre 2018 jämfört med 
premiäråret 2017. Hela 1 068 

p e r s o n e r 
h a r 
registrerat 
sig på 
hittaut, i 
den siff ran 
ska det 

beaktas att det är lika många 
som använder hittaut men som 
väljer att inte registrera sig. 
Det innebär att mer än 10 % av 
Oskarshamns invånare deltar. 
Premiäråret var det 1 023 
registrerade deltagare.
Deltagarna var även mer 
energiska i år att registrera 
checkpoints. Visserligen 
ökade antalet checkpoints 
från 100 till 120, så det fanns 
fl er att registrera. Totalt 
registrerades 54 838 stycken 
som kan jämföras med förra 
årets 37 538. Detta innebar att 
i Oskarshamn registrerades i 
medeltal en checkpoints var 
4 minut, dygnet runt under 
tiden projektet pågick från 5 
maj till 30 september. Den 
mest populära checkpointen 
var nummer 6, vilket var 
placerad utanför Oskarshamns 

Tidningens kontor i centrum. 
Stolpen registrerades hela 681 
gånger.
Det är även många som 
registrerar alla checkpoints, 
274 personer klarade av den 
bedriften. Några fl er jämfört 
med fjolåret då 196 klarade av 
samma bedrift.
Det är också klart att SOK Viljan 
kommer arrangera hittaut även 
nästa år. Kommunen har gått 
in och säkrat upp fi nansiellt 
vad gäller grundutgifter som 
karttryck, avgifter till SOFT 
mm. Däremot får vi inga pengar 
för att utöka kartan ytterligare, 
vilket innebär att checkpoints 
kommer vara placerade i 
och runt Oskarshamn och 
Påskallavik precis som i år.
Däremot behöver vi utöka 
arbetsgruppen. Leif, Hans-
Göran och Åsa har meddelat 
att de vill minska/avsluta sitt 
deltagande i projektet. Därför 
söker vi nu nya medlemmar i 
gruppen som vill vara med och 
sätta Oskarshamn på kartan. 
Exempel på saker vi behöver 
hjälp med är att fästa fast 
stolpar i terrängen, hitta nya 
platser för checkpoints och jaga 
samarbetspartners. Givetvis tar 
det lite tid men uppskattningen 
från Oskarshamnarna är stor 
samtidigt som Viljans anseende 
och ekonomi förbättras. Ett 
gediget orienteringskunnande 
är givetvis positivt men absolut 
inte nödvändigt. Hör av dig till 
Tord på 0730-697032 om du är 
intresserad.
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Tipspromenader

nya avloppsanläggningen. 
Vi återkommer med mer 
information närmare 
projektets genomförande.

Forts från sidan 7

Rune har varit framåttänkande. 
Han var i våras med om 
att planera ytterligare en 
tillbyggnad; damernas dusch 
och omklädningsrum.
Rune tillhörde Smålands 
Skogskarlars Klubb, han 
dubbades till skogskarl vid 
blotet 1975 i Aboda Klint och 
erhöll den silverne nålen 2004.
Rune lämnar ett stort tomrum 
efter sig. Våra tankar går till 
hans familj, hustrun Gunvor 
och deras barn Eva och Tomas 
med familjer.
Göran Svenson 1
Göran Svensson 2

Forts från sidan 4

Höstens tipspromenader
Drygt 1900 starter noterades 
för de sexton tillfällen då 
tipspromenader arrangerades 
under 2018. Snittet under vinter 
och vår drogs ner något, till del 
beroende på otur med vädret. 
Nedgången kompenserades 
av stabilare väder under 
hösten, då snittet låg på 157 
starter varje söndag. Den 
senaste tioårsperioden visar 
att promenaderna fortsätter 
att locka deltagare utan några 
större förändringar över tid.
Vinterns promenadsäsong 
inleds den 13 januari och 

beräknas pågå till och med 10 
mars. Vi följer alltså samma 
upplägg som under 2018. 
Ett smolk i glädjebägaren 
för deltagare från Scania, 
seniorer såväl som aktiva, är 
att företaget från och med nästa 
år slutar med att stötta med 
fritt tips och fi ka. Vi hoppas 
och tror att detta innebär att 
dessa trogna tipsare ändå 
fortsätter att komma till Viljans 
klubbstuga på söndagarna.

En God Jul och ett Gott Nytt 
År från Servicekommittén!
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Ungdoms-SM 13-15 september

Vi arrangerar USM!
Nu är det återigen dags att 
arrangera en tävling med 
SM-status. Helgen 13-15 
september 2019 arrangerar 
vi i SOK Viljan Ungdoms-
SM i orientering! 
Tävlingen USM
USM är en tävling för 
ungdomar som är 15 och 16 
år. Tävlingen pågår i 3 dagar 
och lockar ca 450 deltagare 
från hela landet. På fredagen 
är det sprint, på lördagen 
långdistans och på söndagen 
är det en distriktsstafett, som 
visserligen inte är SM men 
ändå väldigt prestigefull. 
I tävlingens koncept ingår 
också invigningsceremoni, 
prisutdelningar och måltider.  
Vårt arrangemang
Vi kommer att arrangera 
sprinten i området kring 
Kristineberg. Tony är redan 
i full gång med att revidera 
sprintkartan så att den uppfyller 
kartnormen för sprint dessutom 
har Tony tillsammans med 
Leif också börjat fundera över 
banläggningen. 
Efter tävlingen på 
fredagskvällen hålls en 
invigningsceremoni och 
dagens SM-vinnare koras 
under högtidliga former. 
Detta planerar vi att göra på 
Oscarsgymnasiet. Här serveras 
också en middag på kvällen 
och de deltagare som bokar 
logi kommer att bo där. 
Lördagens långdistans kommer 
att gå vid Arena Vackrahorv 
(TC på den långsmala 

åkern precis norr om KSRR 
återvinningscentral). Här vet vi 
att vi har underbar och också 
tekniskt krävande terräng 
som lämpar sig ypperligt för 
ett ungdoms-SM. Revidering 
av kartan pågår och på 
långdistansen är det Lennart 
som är banläggare, så han 
vet redan vad hans julpyssel 
kommer att vara. 
Även på lördagskvällen 
kommer en högtidlig 
prisceremoni med utdelning 
av SM-medaljer att hållas på 
Oscarsgymnasiet, middag 
kommer att serveras och någon 
form av kvällsaktivitet för 
ungdomarna att arrangeras.
På söndagen är det åter dags att 
bege sig till arena Vackrahorv. 
Då avgörs den prestigefulla 
distriktsstafetten. Vid årets 
USM ställde Småland upp 
med 8 lag. Ett lag består av 
fyra löpare (D15, H15, D16, 
H16). Här är det Jonas som är 
banläggare så även han har sitt 
julpyssel säkrat. Efter avslutad 
stafett hålls prisceremoni 
på arenan och därefter är 
arrangemanget slut.
Vår organisation
För att arrangera en tävling av 
detta slag krävs både noggrann 
planering och en hel del arbete. 
Det är viktigt att vi sprider 
arbetet så att det fördelas på 
många. Det är också viktigt 
att involvera fl era för att lära 
av arrangemanget så att vi 
står starka inför kommande 
utmaningar. Här hoppas vi 
att även våra ungdomar och 
våra nyare medlemmar vill 

vara med och på olika sätt 
engagera sig i tävlingen. Tänk 
på att det kommer att fi nnas 
arbetsuppgifter även för er som 
inte aktivt tränar och tävlar i 
orientering. Alla behövs! 
Därför har vi skapat 
en organisation med 
t ä v l i n g s l e d n i n g , 
funktionsansvariga och 
gruppansvariga så att vi skapar 
förutsättningar för att fördela 
arbetet på många. I dagsläget 
är tävlingsledning och 
funktionsansvariga utsedda, 
samt några gruppansvariga. 
Varje funktionsansvarig 
ska ha en biträdande. 
Såhär ser organisationen 
med tävlingsledning och 
funktionsansvariga ut:
Tävlingsledare 
Åsa Bergfors
Bitr Roland Nilsson
Tävlingsadministration 
(Sekretetariat/Teknik) 
Roland Nilsson
Bitr Tord Hultberg
Banor/Karta/Mark
Lennart Kalén
Bitr Tony Lövdahl
Start/Samling/Förstart
Peter Lind
Bitr Vakant
Trafi k/Parkering
Hans-Göran Johansson
Bitr Vakant
Arena
Magnus Pettersson
Bitr Arne Erlandsson

Forts på sidan 16
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Smålandsläger i Oskarshamn

Det var verkligen kul att 
kunna bjuda in alla Smålands 
ungdomar 13-16 år till ett läger 
här i Oskarshamn. Tanken var 
att lägret skulle vara lite USM-
förberedande och 64 ungdomar 
från hela Småland anmälde sitt 
intresse!
Lördagen den 17 november 
samlades alla vid 
Hemvärnsgården för lägrets 
första träningspass. Lennart 
hade lagt fyra olika banor som 
uppskattades av ungdomarna. 
Målgången skedde bakom 
lasarettet, sedan joggade alla 
till Rödsle Bk:s klubbhus där 
lägret skulle hållas. Spagetti 
och köttfärssås och inkvartering 
i de olika omklädningsrummen 
väntade, innan det var dags 
för eftermiddagspasset. Tony 
hade lagt kluriga och roliga 
sprintbanor i Norrtorn där vi 
erbjöd både sportident och 
livelox på de två olika banorna. 

Efter målgång joggade alla 
till Arenan där det blev 
hembakta bullar, festis och 
frukt innan det uppskattade 
simhallsbesöket. På kvällen 
serverades det pizzabuff é 
och därefter hade Anna och 
Tony en fi nfi n genomgång av 
USM-terrängen. Elin och Tuva 
höll i en gemensam aktivitet, 
Mingelbingo och alla verkade 
trivas. 
På söndagsmorgonen dukades 
det upp en mumsig frukostbuff é 
och alla packade ihop sina 
sovgrejer. Ett härligt långpass 
väntade, där Lennart hade hittat 
många olika långa vägval upp 
till Stugan där det var vätske- 
och godiskontroll. Många tog 
en sväng över Klockareberget 
innan de joggade tillbaka hem 
mot Norrby gård och över 
Döderhultsdalen till Rödsle 
Bk. Längsta banalternativet 
blev drygt 13 km! Det smakade 

bra med Korv stroganof och ris 
innan vi tackade alla som varit 
med och sa Hej då!
Vi ska verkligen känna oss 
stolta över hur vi anordnade 
lägret för Smålands ungdomar! 
Återigen har vi visat vilken fi n 
klubb vi är och att vi jobbar 
bra tillsammans! Vi har bokat 
lokaler, handlat mat, lagt 
banor, hängt ut kontroller, tagit 
in kontroller, kört packning, 
kokat pasta, lagat köttfärssås, 
hämtat pizzor, fi xat frukost, 
kokat ris, lagat korv stroganof, 
bakat bullar, bakat bröd, varit 
med och tränat, hållit föredrag, 
fi xat kvällsaktivitet, städat, 
diskat mm mm. Ideellt arbete 
är roligt och stärkande och jag 
vill TACKA alla som på ett 
eller annat sätt bidrog till att 
det blev en så lyckad helg!!
// Maria
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Bildsvepet - DM ultralång, Havslättsmarodören

Årets DM-tävlingar 
avslutades för Viljans 
del med tre medaljer i 
ultralång i Olofström. 
Göran vann H 65 med 
Leif som trea och Allan 
blev trea i H 80. Nedan 
klart för start i Havslätts-
marodören, fr v Erik, 
Tord, Emmeli, Martin, 
Magnus, Gstav, Lukas, 
William, Johan, Alfred 
och längst till höger Mel-
ker från Luleå.
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Smålandskavlen

Det var lite snö på marken när Emma, Vendela och Klara gav sig ut på sträcka 3. Nedan 
hela D16-laget, från höger i löpordning Elin, Stina, Emma, Klara, Vendela och Tuva.
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Helg Utan Älg

Lördagen och söndagen den 13-
14 oktober arrangerade Garda 
OK gotlandssäsongens sista 
stora orienteringstävling på 
sydöstra delen av ön. Tävlingen 
kallas ”Helg utan älg”! Som 
bekant så fi nns det fortfarande 
inga älgar på Gotland! Men 
rådjur inplanterades, ”till de 
fl estas förtret”, på 1990-talet.   
Oktoberdagarna bjöd på 
solsken och blå himmel, luften 
var sommarvarm och träden 
lyste av höstguldfärgade blad. 
Cirka 800-900 deltagare i 
alla åldrar och nivåer, från 
många klubbar i hela Sverige 
hade antagit inbjudan. Bland 
klubbnamnen kan nämnas 
Umeå OK, Sundsvalls OK, 
Göteborg Majorna, Lunds OK 
och ”mina” smålandsklubbar 
Emmaboda Verda och SOK 
Viljan. 
Mer information från 
tävlingarna, bland annat start- 
och resultatlistor, fi nns på 
Eventor (svensk orienterings 
centrala it-system)! 
Efter söndagens tävling 
svarade SOK Viljan-deltagarna 
Ulla och Roland Nilsson 
samt Majvie och Karl-Evert 
Annegård så här på vad de 
tyckte var bäst respektive 
sämst med tävlingarna.  

- Vädret var kanon!

- Jag tyckte att terrängen 
här var bra!

- Kartan var ok!

- Det är svårt för oss här 
på Gotland!

- Nu behöver jag 
vila efter två dagars 
tävlande i skogen.

- Jag ser inget som var 
”sämst”! Jag kan inte 
komma på något en sån 
här solskensdag så här 
sent på året!

- Väldigt bra kvinnlig 
80-årig banläggare 
på söndagen (Birgitta 
Berg)!

- Mycket bra 
medeldistansbana 
idag, båda dagarnas 
banor var bra! 
(Stefan Erlandsson 
lade lördagens 
långdistansbanor).

- Älgfritt!

- Det fanns inga goda 
kakor i serveringen!

- Livelox fungerade inte 
på vissa banor!

- Det var roligt, men jag 
bommade lite!

- Det har gått bra, 
men jag gjorde lite 
småmissar!

- För oss är det tradition 
att åka hit!

- Bra servering!

- Lite för långt att gå 
från parkeringen till 
TC! Särskilt för de 
minsta och de äldsta 
deltagarna!

- Det borde ha funnits en 
toa vid parkeringen!

- Duscharna fungerade, 
det fanns tillräckligt 
med varmvatten!

- Svåra och 
utslagsgivande banor! 
Utmaning och roligt för 
de som vill ha det!

Sammanfattningsvis så kan 
det sålunda sägas att det var 
en stärkande och behaglig 
orienteringshelg på Gotland. 
Naturen visade sig från sin 
bästa sida och de ”älgfria” 
markerna lockade många.
Välkomna till ”Helg utan älg” 
nästa år 2019! Då är det Gotlands 
Bro OK som arrangerar! 
Destination Gotland erbjuder 
alla orienterare ”idrottsrabatt”. 
Se DG:s  hemsida!  

     
 Skribent: 
Karin 
Mårtensson
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KM-deltagarna i H 14, fr v 
William, Emil, Alfred, Gus-
tav och Theo.

Klubbmästerskap  OL - Inför skidsäsongen

Årets klubbmästare OL:
D 40 Åsa Bergfors
H 40 Tony Lövdahl
H 55 Leif Carlsson
H 70 Roland Nilsson
H 16 Johan Hansson
D 14 Vendela Sturek
H 14 Theo Lövdahl
HD 12 Walter Löfqvist

Vintersäsongen närmar 
sig…

December och vintern 
kan komma när som helst. 
Skidsektionen var förberedda 
med våra spår i november 
men nu har några frågetecken 
hopat sig i sista stund!! Första 
frågetecknet är hur vi kan 
nyttja vägen till Gröndal på 
gula slingan då det nu bor folk 
där? Håll utkik för tillfälliga 
ändringar i spårningen i vinter. 
Andra frågetecknet är än värre 
då vi har fått besök av vildsvin 
på vår skidäng. De har bökat 
upp vissa delar rejält och det 
kommer att behöva åtgärdas 

innan snön faller. Alla som 
gillar att åka skidor där får 
gärna hjälpa oss att ”lägga 
tillbaka tuvorna” efter svinen.
Info av roligare slag är att 
höstens träningar på onsdagar 
och lördagar har varit 
välbesökta och givande. Även 
söndagarnas ”kombiträningar” 
(då man kunnat välja 
orientering eller rullskidor) har 
fallit väl ut.
Ännu roligare info är att några 
av oss redan varit på skidläger 
i Orsa. (se sep art.)
Vill passa på att tacka alla 
ungdomar som deltog på lägret 
för er härliga inställning och 
goda kamratskap. 
                                          
 /för skidsektionen Våge. 

Lämna budget, 
årsberättelse 
och verksam-
hetsplan se-
nast 15 janu-
ari till post@
sokviljan.se



Bildsvepet - Daladubbeln - DM MTB-O
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Bilden ovan från Daladub-
beln, fr v Olle, Axel, Gustav, 
Theo, Tuva, Emma, Ven-
dela och Emil. Till höger 
Emma som tog DM-guld i 
MTB-O.

Service
Stefan Olheden
Bitr Vakant
Marknad
Maria Rindstig
Bitr Jerry/Heiko
Info/Media
Göran Svenson
Bitr Vakant 
Stort tack för alla insatser inför 
USM såhär långt. Under våren 
kommer arbetet att intensifi eras 
och vi kommer att behöva 
bemanna organisationen. Då 
hoppas jag att så många som 
möjligt vill vara med och jobba 
med USM!
Julhälsningar
Åsa Bergfors 

Forts från sidan 10
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Maria - Årets ungdomsledare!

Maria Rindstig fi ck ta emot 
utmärkelsen Årets kvinnliga 
ungdomsledare i kommu-
nen vid Föreningsriksdagen. 
Motiveringen fi nns här intill.

Forts från sidan 3
ungdomsläger mm.
Vi sätter upp avtal skräddarsytt 
för varje enskild partner 
och anpassar efter behov 
och önskemål. Klubben kan 
erbjuda olika paket som kan 
innehålla till exempel reklam på 
tävlingsdräkt/träningsoverall 
(innan feb.2019), reklam på 
hemsidan, i tävlingsarenor eller 
vid klubbstugan, tipspartner, 
hittaut partner mm. 
Vi behöver din hjälp med att 
få rätt kontakt på företaget/
institutionen där du jobbar. 
Om du tror att företaget/

institutionen som du jobbar på 
(eller har bra kontakter med) 
är intresserad av ett samarbete 

så får du gärna kontakta Heiko 
Maass på tel. 070-8607782 
eller heiko.maass6976@gmail.
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Veteranerna

Veteranvandrarna poserar vid favoriteken vid Em. Nedan hos ”tomten” vid Sylves lada. 
Hans-Görans eminenta vandringsstatistik (se hemsidan) pekar på ett snitt på 40 deltagare 
bland herrarna och totalt tillryggalagd sträcka 1152 mil! Långa rundan har varit totalt 34 mil.
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Grattis jubilarer!

50 år 

4 X 10 år 

70 år Namn  Datum Fyller
Nils Larsson 04-feb 80
Britt-Inger Bredhammar 16-jan 70
Tommy Johansson 15-feb 70
Bengt Nilsson 26-feb 70
Ann-Helen Carling 04-mar 70
Åke Nilsson 07-mar 70
Bertil Eifrém 14-mar 70
Per-Olof Sylvan 15-mar 70
Jan Karlsson 21-mar 70
Birgitta Thörn 22-mar 70
Helena Kreutner 30-jan 50
Johan Eveborn 25-mar 50
Emmelie Tyrberg 22-jan 40
Wille Wahlström 26-jan 10
Jona Axelsson 14-feb 10
Ella Adler 25-feb 10
Jack Åkerberg 24-mar 10

40 år 

FLER JUBI-
LARER PÅ 
SIDAN 3 
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